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ــوری کــه در  خ نمایی کــرد بــه ط ر
شش ماه دوم امسال قطع برق 
بــرنــامــه ریــزی شــده در شهرهای 
کــشــور بــه مرحله اجــرا  مختلف 
درآمد و همین امر سبب شد که 
موضوع استفاده از انرژی های 
ــژه انــــرژی  ــ ــه وی ــ تــجــدیــدپــذیــر ب
خورشیدی دوباره در دستورکار قرار گیرد. یکی از 
مشکلاتی که قطع برق در شهرهای بزرگ به ویژه 
کــرده اســت، خاموشی  کلان شهر مشهد ایــجــاد 
چراغ های فرماندهی تقاطع های شهر در زمان 
کــه ایــن مسئله سبب ایجاد  ــرق اســت  قطعی ب
گره های ترافیکی به ویژه در معابر پرتردد شده 
است از همین رو یکی از مصوبات نشست تعیین 
تکلیف اراضی برای ایجاد شهرک های خورشیدی 
که با حضور سرپرست فرمانداری مشهد برگزار شد، 
موضوع استفاده از پنل های خورشیدی برای 
تقاطع های شهر مشهد بــوده اســت که در این 
نشست مصوبه ای در این رابطه وجود داشت تا 
براساس آن و با توجه به اعــلام مدیران شهری، 
تقاطع های شهر مشهد امسال و سال آینده مجهز 
به تجهیزات تأمین برق از طریق انرژی خورشیدی 
شوند تا دیگر این تقاطع ها در زمان قطعی دچار 

خاموشی نشوند.

 10درصد انرژی موردنیاز سازمان ها از طریق انرژی   

خورشیدی

 در همین زمینه سرپرست اداره عمران معاونت 
اســتــانــداری و فــرمــانــداری شهرستان مشهد در 
گفت وگو با شــهــرآرا در رابطه با مصوبات جلسه 
برگزارشده فرمانداری مشهد با موضوع استفاده 
ــاس قــانــون،  ــراس ــرژی خــورشــیــدی، گــفــت: ب ــ از ان
تمام دستگاه های اجرایی در سال گذشته باید 
5درصد از انرژی موردنیاز خود را از طریق پنل های 
خورشیدی تأمین می کردند و هر ساله و در یک 
بــازه زمانی مشخص 5درصــد دیگر به آن اضافه 
کنند، ازهــمــیــن رو و باتوجه به مباحث نــاتــرازی 
انــرژی و مدیریت آن، پیگیر اجــرایــی شــدن این 

قانون هستیم.
ــال آیــنــده تمام   شــــادان آراســـتـــه افـــــزود: در سـ
سازمان های شهرستان باید برای تأمین 5درصد 

سهم انرژی خود از طریق پنل های خورشیدی 
مربوط به سال گذشته و 5درصــد امسال اقدام 
و این موضوع را باید در اعتبارات خود نیز لحاظ 

کنند.

 مزارع خورشیدی ایجاد می شود  

 وی به دیگر مصوبه نشست اخیر فرمانداری اشاره 
کرد و گفت: در موضوع هتل ها و شهرک های صنعتی، 
یک سری هماهنگی های بین دستگاهی ما بین 
شرکت برق، منابع طبیعی و شرکت شهرک های 
صنعتی و همچنین جامعه هتل داران شده است 
ع خورشیدی به طور متمرکز  تا شاهد ایجاد مزار
در محل هایی باشیم که براساس شاخص های 
ــد تــا بتوانیم در  ــرق امــکــان ایــجــاد دارنـ شــرکــت ب
ع متمرکز بهره مند ــن مـــزار  آیــنــده از مــزایــای ای

 شویم.
 آراسته در پاسخ به ایــن ســؤال که چه تعداد از 
شهرک های صنعتی و هتل ها قابلیت ایجاد این 
ع را دارنــد، بیان کرد: در این زمینه کارهای  مــزار
مطالعاتی و جلسات ابتدایی گذاشته شده است 
کــنــون در حــال جانمایی زمین و بــررســی آن  و ا
هستیم. امیدواریم به زودی کارهای اجرایی آن 
نیز شروع شود. در حال حاضر برخی شهرک های 
ع  صنعتی برای همکاری در زمینه ایجاد این مزار

اعلام آمادگی کرده اند.
ع متمرکز  وی در پاسخ به این سؤال که آیا برای مزار
مشوق هایی در نظر گرفته می شود، گفت: بله، با 

هماهنگی صورت گرفته از طریق منابع طبیعی، 
ع قــرار  ــزار ــتــی در اخــتــیــار ایـــن مــ زمــیــن هــای دول
می گیرد و با همکاری وزارت نیرو و سرمایه گذاری 
بخش خصوصی موضوع احداث و راه اندازی این 
ع اجرایی می شود. به طور قطع انجام این کار  مزار
برای سرمایه گذاران در طولانی مدت دارای توجیه 

است.

 پایان خاموشی در تقاطع های مهم شهر  

  اما یکی از مشکلاتی که قطعی برق به ویژه در شهر 
کــرده، قطع چراغ های فرماندهی  مشهد ایجاد 
تقاطع های شهر است که سبب گره های ترافیکی 
به ویژه در معابر پرتردد می شود. در این زمینه 
در جلسه اخیر فرمانداری مشهد، بــرای تأمین 
بــرق ایــن چــراغ هــا و دوربــیــن هــای نظارتی شهر 
مشهد با پنل های خورشیدی مصوبه ای وجود 
دارد. سرپرست اداره عمران معاونت استانداری 
و فرمانداری شهرستان مشهد درباره این مصوبه 
نیز گفت: چــراغ هــای راهنمایی و دوربین های 
نظارتی مربوط به شــهــرداری اســت. با توجه به 
مدیریت مصرف برق این چراغ ها و دوربین ها نیز 
دچار مشکل می شوند و همین امر سبب ایجاد 
ترافیک در تقاطع ها و در نهایت نارضایتی مردم 

می شود.
 وی افزود: در همین راستا قرار شده است از طریق 
تأمین باتری و پنل های خورشیدی که شرکت برق 
کارهای تحقیقاتی آن را انجام داده اقداماتی شود. 

تا پایان امسال بخشی از این تقاطع ها مجهز به 
پنل خــورشــیــدی مــی شــونــد. همچنین در سال 
آینده تقاطع های اولویت دار شهر مشهد تجهیز 
به این سیستم خواهند شد تا درصورت قطع برق، 

دیگر شاهد خاموشی تقاطع های شهر نباشیم.
 آراسته تصریح کرد: براین اساس اعتبارات این 
اقدام از طریق شهرداری مشهد پیگیری می شود 
و نصب، تجهیز و اجرای کار نیز توسط شرکت برق 

انجام می شود.

 تقاطع پیروزی-خاقانی مجهز به پنل خورشیدی  

 مدیرعامل سازمان مدیریت و مهندسی شبکه 
حمل ونقل شــهــرداری مشهد نیز دربــاره تجهیز 
ــنــل هــای خــورشــیــدی،  تــقــاطــع هــای شــهــر بـــه پ
ــرد: در ایــن راســتــا در تقاطع پــیــروزی –  اظــهــار ک
خاقانی با نصب سیستم تأمین برق خورشیدی 
به طور آزمایشی آن را اجــرا کرده ایم و تجهیزات 
سخت افزاری این تقاطع اخیرا نصب شده است. 
ــورد آن  ــازخ ــد ب ــال رص ــال حــاضــر نیز در ح در ح
هستیم تا برایمان مشخص شود که در شرایط 
ــن سیستم و سامانه  مختلف آب و هــوایــی، ای

چگونه عمل می کند.
 رضــا نــوروزی افــزود: در صورتی که بــازخــورد این 
فعالیت آزمایشی مثبت باشد در قالب اعتبارات 
شــهــرداری، امسال و ســال آینده توسعه خوبی 
در تقاطع ها و دوربین های نظارتی شهرمان با 
بهره گیری از سیستم انرژی خورشیدی خواهیم 

داشت.

 50 تا 60تقاطع مهم شهر مجهز به پنل خورشیدی   

می شود

 وی ادامــه داد: براساس این برنامه ریزی سعی 
خواهیم کرد که پنجاه تا شصت تقاطع اصلی و 
دارای اولویت شهر را امسال و سال آینده مجهز 
به این سیستم کنیم. البته این اقــدام در حالی 
انجام می شود که از لحاظ فنی به جواب مناسبی 
از تقاطع فعلی برسیم که مجهز به این سیستم 

شده است.
 نوروزی ادامه داد: ما بالغ بر 250تقاطع فرماندهی 
کــه دارای سیستم برق  ــم  یـ در شهر مشهد دار
اضطراری است از همین رو به موازات تأمین برق 
از طریق پنل خورشیدی، موضوع به روزرسانی 
باتری های یوپی اس این تقاطع ها نیز در حال 

انجام است.

رضا میرزاده

 نشست شــورای برنامه ریزی و 
گزارش 
خبری

توسعه استان خراسان رضوی، 
عصر دیروز به ریاست استاندار 
ــوی و بـــا حــضــور  ــ ــان رض ــ ــراس ــ خ

مدیران دستگاه های اجرایی استان برگزار شد.
در بخش نخست ایــن نشست، برخی عناوین 
دستورکار جلسه ازجمله پروژه های مرتبط با منابع 
حاصل از ایفای مسئولیت های اجتماعی وزارت 
ج از شمول قانون محاسبات  نفت، اعتبارات خار
عمومی، موضوع مفاد بند »ب« مــاده۸۹ قانون 
تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت در خصوص 
گـــــذاری ساختمان  ــام مهلت پــنــج ســالــه وا ــم ات
صنعت، معدن و تجارت استان به اداره کل ثبت 
ک استان و مرکز مدیریت راهبردی افتا  اسناد و املا
خراسان، مصوبات پیشنهادی کارگروه اقتصادی، 
ح هــای  اشــتــغــال و ســرمــایــه گــذاری مــوضــوع طــر
پیشران اقتصادی استان و مصوبات پیشنهادی 
ــروه زیــربــنــای توسعه روســتــایــی، عشایری،  ــارگ ک
شهری و آمایش سرزمین و محیط زیست استان 

کثریت آرا به تصویب رسید. با ا
ــن نــشــســت بــه بــررســی  ــا بــخــش دیــگــری از ایـ امـ
ــــت بــه مجلس  گــــزارش لایــحــه پــیــشــنــهــادی دول
شـــورای اســلامــی در خصوص منابع درآمـــدی و 
هزینه های اســتــان اختصاص یــافــت. بــر مبنای 
این گــزارش، میزان اعتبارات درآمدهای استان 
در سال آینده ۴5هزارمیلیارد تومان است که با 
رشد 2۳درصــدی نسبت به سال گذشته همراه 
بوده است. البته این میزان در مقایسه با متوسط 
کشور پایین تر است.  همچنین میزان اعتبارات 

هزینه ای استان ۳.۸هزارمیلیارد تومان است که 
در مقایسه با سال گذشته ۳5رشد داشته و برابر 
با متوسط رشد کشوری است. میزان درآمدهای 
تملک دارایــی هــای سرمایه استان نیز در سال 
آینده ۱۱هزارمیلیارد تومان است که در مقایسه 
با سال گذشته از رشد ۴۸درصدی برخوردار بوده 
است. این میزان 5درصد بیشتر از میزان متوسط 

کشوری است.
نکته مهم این است که استان خراسان رضوی 
از ۸درصــد جمعیت کشور بــرخــوردار اســت، اما 
سهم آن فقط ۴درصــد اعتبارات عمرانی کشور 

بوده است.

سرانه های اعتبارات استان باید افزایش یابد  

استاندار خــراســان رضــوی در ایــن جلسه گفت: 
سرانه استان خراسان رضوی به نسبت جمعیت 
استان، به خصوص در حــوزه تملک دارایی ها و 
اعتبارات عمرانی، سهم کمی را به خود اختصاص 
داده است. به این سبب که در طول زمان و در 
اثر عوامل مختلف، پایه و مبنای ضعیفی برای آن 

گذاشته شده است.
غلامحسین مظفری افـــزود: بنابراین ضــرورت 
دارد که این میزان سرانه را تقویت کنیم. مدیران 
و ازجمله بنده به عنوان استاندار، باید تحرک 
بیشتری در این زمینه داشته باشیم. باید به این 

سمت حرکت کنیم که بستر برای تعریف پروژه های 
معین و مشخص و در دستورکار قرارگرفتن آن ها 

فراهم شود.
وی ادامه داد: برای اجرای هر پروژه نیز مقدماتی 
لازم است که با عنوان مجوز کمیسیون ماده2۳ 
از آن یاد می شود. یکی از دلایلی که پروژه های 
مـــا مـــحـــدود اســــت، ایـــن اســـت کـــه در گذشته 
مجوزها بــرای اجــرا اخــذ نشده اســت و طبیعتا 
کــه مــبــنــای تخصیص اعتبار   مــجــوزهــا هستند 

هستند.
مظفری بیان کرد: سهم ما در اعتبارات عمرانی 
کمتر از ۴درصد است. البته به این میزان، سهم 
ملی نیز اضافه می شود. به مدیران استان تذکر 
داده شده است که به صورت جدی فعالیتشان را 
متمرکز کنند تا سهم مناسبی از اعتبارات متمرکز 

ملی برای پروژه های استان داشته باشیم.

سالانه به یک ســوم جمعیت کشور خدمات ارائه   

می کنیم

استاندار خراسان رضوی در ادامه گفت: استان 
گی هایی دارد و علاوه بر آنکه  خراسان رضوی ویژ
باید به مردم استان خدمت ارائه کنیم، سالانه باید 
به یک سوم جمعیت کشور نیز در همه حوزه ها 

خدمات بدهیم.
کید کرد: با عنایت به این موضوع، نه تنها  وی تأ
ســهــم اســـتـــان نــبــایــد از مــتــوســط کــشــور کمتر 
بــاشــد، بــلــکــه بــایــد ســهــم بــیــشــتــری هــم داشــتــه 
بــاشــیــم. مــا افــتــخــار میزبانی ســالانــه ۳0میلیون 
ــم و از همین رو  ــود را داریـ نفر از هــم وطــنــان خ
ــرای اســتــان داشته  نیازمندیم سهم مطلوبی ب

 باشیم.

براساس مصوبه فرمانداری و برنامه شهرداری مشهد صورت می گیرد

روشناییتقاطعهایمهمشهرباانرژیخورشیدی

در نشست شورای برنامه ریزی و توسعه خراسان رضوی مطرح شد

؛ کمتر از ۴درصد سهم استان از اعتبارات عمرانی کشور
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رئیس کل دادگستری خراسان رضوی دستور داد:

جمعیت کیفری استان کاهش یابد

رئیس کل دادگستری خراسان رضوی در جلسه منطقه ای دادستان ها و مسئولان 
قضایی، درخصوص اجــرای دقیق سیاست های ابلاغی قوه قضائیه در راستای 
اجرای سیاست کاهش جمعیت کیفری دستور داد. به گزارش مدیریت رسانه ای 
دادگستری استان، حجت الاسلام والمسلمین رضا زرنــدی با اشــاره به مفاد سند 
تحول قوه قضائیه، افزود: این سند با نگاه متعالی رئیس قوه قضائیه، به مثابه نقشه 
کنون در بخش های  مختلف تخصصی، منشأ اثر  اقدام و عمل مدیران قضایی، تا
مثبت بوده و رؤسای حوزه های قضایی و دادستان ها به طور ویژه باید در زمینه 
اجرای آن دقت و حساسیت کافی داشته باشند. وی ضمن صدور دستور مؤکد 
خطاب به دادستان ها در زمینه پایش مددجویان، گفت: مسئولان قضایی در 
سطح استان باید از تمام ظرفیت های قانونی در زمینه بهسازی وضعیت زندان ها، 
توانمندسازی و حرفه آموزی مددجویان، حمایت از خانواده زندانیان و درنهایت 
کاهش جمعیت کیفری استفاده و در مدت یک ماه نتیجه را مستند به اقدامات 

انجام شده، به ستاد مدیریت قضایی استان گزارش کنند.

استاندار خراسان رضوی در حاشیه بازدید از مرکز درمانی تأکید کرد

نقش حیاتی بخش خصوصی در بهبود وضعیت درمان استان

استاندار خراسان رضوی گفت: بخش خصوصی در بهبود وضعیت درمان نقش کلیدی 
دارد و حمایت از این بخش برای رفع چالش های مالی لازم است.

بــه گـــزارش روابط عمومی اســتــانــداری، غلامحسین مظفری در حاشیه بــازدیــد از 
بیمارستان فوق تخصصی ارولوژی ایرانیان مشهد، در گفت وگو با خبرنگاران، به بررسی 
نقش بخش خصوصی در بهبود وضعیت درمان پرداخت و گفت: در شرایط موجود، 
امکانات بخش خصوصی می تواند بخش زیادی از مشکلات حوزه درمان را برطرف 
کند.  وی با اشاره به چالش های مالی بخش خصوصی در این زمینه نیز اشاره کرد و 
ادامه داد: البته این بخش در شرایط کنونی با مسائل و مشکلاتی روبه روست که بخش 
مهمی از آن ها به منابع مالی مربوط می شود.  استاندار خراسان رضوی در ادامه بیان 
کرد: هزینه ها معمولا باید به طور نقدی پرداخت شوند، در حالی که دریافت ها با فاصله 
کید  نسبتا طولانی از بیمه ها و طرف های قرارداد صورت می گیرد.  مظفری همچنین تأ
کرد: در این حوزه باید تلاش کنیم تا در تأمین منابع مالی بخش خصوصی کمک کنیم.

 وی با اشاره به زحمات کارکنان این بیمارستان گفت: خوشبختانه کار با کیفیت و 
بسیار خوبی در این بیمارستان انجام شده است. این بیمارستان قبلا تعطیل و رها 
کنون با تلاش و همت عزیزان خریداری و به یک مرکز درمانی بسیار خوب  شده بود، اما ا
برای هم وطنان و همشهریان تبدیل شده است.  مظفری همچنین به طرح توسعه 
بیمارستان نیز اشاره کرد و گفت: برای تسهیل در روند توسعه بیمارستان، شهردار 
مشهد و شهرداری باید همکاری کنند، ما قطعا راه هایی را که برای تسهیل در کارها 
مؤثر هستند بررسی خواهیم کرد تا ان شاءا... این پروژه مهم تصویب و به انجام برسد.

لزوم استفاده حداکثری از ظرفیت های استان  

همچنین استاندار خراسان رضوی در دیدار با نمایندگان استان در مجلس شورای 
کثری از ظرفیت های استان و هم افزایی میان مدیران اجرایی  اسلامی، بر استفاده حدا
کید کرد. مظفری با اشاره به ظرفیت های گسترده استان به ویژه  و نمایندگان مجلس تأ
در حوزه نیروی انسانی، از برنامه ریزی برای تشکیل شوراهای مشورتی خبر داد و گفت: 
این شوراها با حضور متخصصان و اعضای هیئت علمی دانشگاه ها، می توانند بازوی 
فکری و علمی ارزشمندی برای تصمیم گیری های کلان استان باشند. بر همین اساس، 
جلسات این شوراها به صورت هفتگی برگزار خواهد شد و بنده نیز ماهانه در یکی از 

این جلسات حضور خواهد داشت.

انتصاب مدیرکل جدید آموزش وپرورش استان

آذر امسال بود که علیرضا کاظمی، وزیر آموزش وپرورش، میکائیل باقری، معاون قرآن 
و عترت این وزارتخانه، را راهی مشهد کرد تا سکان دار آموزش وپرورش خراسان رضوی 
شود. اینک پس از نزدیک به چهارماه، مدیرکل جدیدی جایگزین باقری شده است. 
به گزارش شهرآرانیوز، وزیر آموزش وپرورش در حکمی مصطفی اسدی را به عنوان 

مدیرکل جدید آموزش وپرورش خراسان رضوی منصوب کرد.

افزایش پروازهای فرودگاه مشهد

مدیرکل فرودگاه های خراسان رضوی گفت: پروازهای ورودی و خروجی فرودگاه 
بین المللی شهید هاشمی نژاد مشهد امسال ۱۶درصد افزایش یافته است.  

کنون 5۸هــزار و ۹۸۸ پرواز  به گزارش ایرنا، محمود امانی افــزود: از ابتدای سال تا
در فرودگاه مشهد انجام شده که این تعداد در مدت مشابه پارسال 50هزار و ۹20 

پرواز بوده است. 
وی اضافه کرد : هفت میلیون و ۸۹0 هزار و ۷20مسافر توسط این پروازها جابه جا 

شدند که این تعداد مسافر نیز نسبت به مدت مشابه پارسال ۱۶درصد رشد دارد. 
مدیرکل فرودگاه های خراسان رضوی گفت: ۱۳هزار و ۷۱2 پرواز خارجی از ابتدای 
کنون انجام و یک میلیون و ۸25 هزار و ۱۳0مسافر توسط این پروازها جابه جا  سال تا
شده اند. امانی افزود: اقدامات استقبال از بهار نیز در این فرودگاه در حال انجام 
است و تلاش می شود خدمت رسانی به زائران و مسافران نوروزی به بهترین نحو 

انجام شود.

کن مناسب سازی شده اعطای نشان طلایی و نقره ای به اما

کن  مدیرکل بهزیستی خراسان رضوی از اجرای طرح نشان طلایی و نقره ای برای اما
مناسب سازی شده در استان خبر داد و گفت: این طرح برای نخستین  بار در کشور 
کن دردسترس برای افراد دارای معلولیت، سالمندان و  اجرا شده و امکان ثبت اما

جانبازان را فراهم می کند.
 به گزارش ایسنا، مهدی برجی اظهار کرد: در راستای اجرای ماده2 قانون حمایت 
کنی که دارای استانداردهای مورد تأیید بهزیستی باشند، در  از حقوق معلولان، اما
برنامه »نشان« با علامت های ویژه مشخص می شوند تا معلولان نسبت به مکان های 

گاه باشند. مناسب سازی شده بیشتر آ

 نماینده ولی فقیه در خراسان رضوی:

احتکار کالا های اساسی نیازمند برخورد اطلاعاتی قوی است
نــمــایــنــده ولــی فــقــیــه در خـــراســـان رضـــوی ضمن 

قــدردانــی از عملکرد نــیــرو هــای امنیتی بــر لــزوم دیدار
تقویت اقدامات در حوزه امنیت اخلاقی، مقابله با 
احتکار کالا های اساسی و توجه ویژه به امنیت در 

کید کرد. شهرستان های استان تأ
گـــزارش پایگاه اطــلاع رســانــی دفتر امام جمعه مشهد، آیـــت ا...  بــه 
سیداحمد علم الهدی در دیــدار سرهنگ طاهری، رئیس پلیس 
اطلاعات و امنیت عمومی فراجای استان، اظهار کرد: خوشبختانه 
که از تهدید یا بحرانی نگرانی داشتیم، تکیه گاه  در هر موقعیتی 
نخست ما حضور شما و همکاران شما بوده است. توفیقات شما 
نیز برای ما موجب افتخار است و امیدوارم در مقابل همه اختلالات 

و آشوب ها، ناملایمات و ناروایی ها و نامشروع ها همچون گذشته با 
قدرت بایستید. وی افزود: بخشی از مسائل و مشکلاتی که در جامعه 
ح است، به دین مردم ارتباط دارد و از نظر بنده این جنبه از  مطر
گر دین مردم در امنیت باشد،  اهمیت بیشتری برخوردار است. زیرا ا
جانشان نیز در امنیت خواهد بود. خوشبختانه جامعه ما دینی 

است و با تأمین دین، تأمین کل جامعه نیز محقق خواهد شد.
نماینده ولی فقیه در خراسان رضوی بیان کرد: با توجه به مباحث 
اقتصادی و زنجیره گرانی که در جامعه پیش آمده، موضوع احتکار 
به خصوص در کالا های اساسی بیشتر شده که نیاز است با یک 
حرکت اطلاعاتی قوی از سوی شما با کمک تعزیرات انجام شود تا 

این زنجیره گرانی در جامعه قطع شود.

وی با اشــاره به اهمیت امیدآفرینی در جامعه ابــراز کــرد: با توجه 
گر بشود مشوق ها و  به حساسیتی که بخش فعالیت شما دارد، ا
انگیزه سازی بیشتری برای نیرو ها فراهم شود، تأثیر مثبت و مطلوبی 

در عملکرد آنان خواهد داشت.


